
Protokół Nr  XXVI / 2004 
Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej w dniu 20 i 29 grudnia  2004 roku 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 

w Wągrowcu 
 
Sesję rozpoczęto 20 grudnia  o godzinie 16.00  zakończono 29 grudnia o 
godzinie  19.30 
 
Obrady  XXVI Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzył 
Przewodniczący Rady Pan Andrzej Bielecki, który powitał radnych i 
zaproszonych gości.  
 
W obradach uczestniczyło 19 radnych na ogólny stan 19, co stanowiło 
kworum, przy którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  protokółu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Protokół  Nr  XXV  sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                     
2 grudnia   2004 roku został przyjęty jednogłośnie . 
 
Przewodniczący Rady Pan Andrzej Bielecki odczytał  porządek obrad   
XXVI Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego.   
 
Rada Powiatu jednogłośnie – 19 obecnych -  przyjęła następujący porządek 
obrad: 
  
I część  w dniu 20 grudnia 2004r. 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

1.1 otwarcie sesji, 
1.2 stwierdzenie kworum, 
1.3  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2 Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad. 
3 Przyjęcie porządku obrad.  
4 Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 
5 Informacja Starosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu. 
6 Podjecie uchwały w sprawie   zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  uchwalenia 
budżetu Powiatu  Wągrowieckiego na 2004 rok.  

 
II część w dniu 29 grudnia 2004 roku. 
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7 Informacja Przewodniczących Komisji Stałych  o pracy między sesjami 
oraz przyjęcie sprawozdania  z działalności Komisji Stałych Rady 
Powiatu Wągrowieckiego za 2004. 

8 Przyjęcie sprawozdania z działalności  Komisji Rewizyjnej za 2004 rok. 
9 Podjęcie  uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania z opłat rodziców i opiekunów prawnych za pobyt 
dziecka lub pełnoletniego wychowanka w placówce opiekuńczo-
wychowawczej. 

10 Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2005 rok. 

11 Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia budżetu powiatu na 2005 rok. 
12. Interpelacje i zapytania. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Zakończenie obrad XXVI sesji  Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
 
Ad 1 
 
Jak wyżej 
 
 Ad 2 i 3 
 
Jak  wyżej. 
 
Ad  4 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Bielecki poinformował o pracy między 
sesjami: 

- Uczestniczył w uroczystości poświęcenia odrestaurowanej dzwonnicy  
w Kościele Farnym w Wągrowcu, 

- uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ w Wągrowcu, 
- uczestniczył w powiatowym spotkaniu z przedstawicielem 

wspomagania małych przedsiębiorstw. 
- uczestniczył w posiedzeniach Komisji Stałych Rady Powiatu. 

Pan Przewodniczący  podziękował  Panu sekretarzowi sesji Panu 
Wojciechowi Ćwikowi za zbiórkę pieniędzy na zakup koncentratora  tlenu, 
dla hospicjum w Wągrowcu. 
Poinformował również o  udzielonej odpowiedzi z  Wojewódzkiego 
Związku Spółek Wodnych i Melioracji, która stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokółu.  
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Ad.5 
 
Starosta Wągrowiecki – Józef Sulikowski  poinformował radnych  o pracy 
Zarządu między sesjami Rady Powiatu Wągrowieckiego : 
 
Rada Powiatu Wągrowieckiego na XXV Sesji  w dniu  2 grudnia   2004 
roku podjęła  5 uchwał . 
 
I. Zarząd Powiatu Wągrowieckiego ustalił sposób realizacji: 

 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie  otrzymało do realizacji:  
 

• Uchwałę Nr XXV / 117 / 2004 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia               
2 grudnia 2004 roku w sprawie  zmiany uchwały nr XVII/71/2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004r.  w sprawie  
określenia rodzaju zadań i wysokości środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na 
te zadania w 2004 r. Ww. Uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego 
i Nadzoru  w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 
Wydział Geodezji Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 
otrzymał do realizacji  :  
 

• Uchwałę Nr XXV / 118 / 2004 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia               
2grudnia  2004 roku w sprawie powierzenia Gminie Mieścisko 
zarządzania niektórymi drogami powiatowymi. Ww. Uchwałę 
przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru  w Poznaniu  celem 
zaopiniowania  oraz przesłano do Powiatowego Zarządu Dróg  w 
Wągrowcu i wysłano do Wójta Gminy Mieścisko. 

 
Biuro Integracji Europejskiej   otrzymało do realizacji:  
 

• Uchwałę Nr XXV / 119 / 2004 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia               
2 grudnia 2004 roku w sprawie  zmiany uchwały nr XVII/76/2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku  w 
sprawie  ustalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 
Wągrowieckiego na lata 2004-2008. Ww. Uchwałę przesłano do 
Wydziału Prawnego i Nadzoru  w Poznaniu celem zaopiniowania. 
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Skarbnik Powiatu otrzymał do realizacji:  
 

• Uchwałę Nr XXV / 120 / 2004 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia               
2 grudnia 2004 roku w sprawie  zmiany uchwały nr XVII/77/2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku   w 
sprawie  uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok. 
Ww. Uchwałę przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
Poznaniu oddział w Pile celem zaopiniowania. 

 
Biuro Rady Otrzymało do realizacji:  
 

• Uchwałę Nr XXV / 121 / 2004 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia               
2 grudnia 2004 roku w sprawie  zmiany uchwały nr II/11/2002 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 3 grudnia 2002 roku w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki i określenia  przedmiotu  jej działania oraz wyboru jej 
Przewodniczącego.  Ww. Uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego 
i Nadzoru  w Poznaniu celem zaopiniowania. 

 

II Zarząd Powiatu w okresie między  2 grudnia  2004 roku , a                         
14 grudnia 2004 roku , odbył 1  posiedzenie , na którym rozpatrzył  
następujące zagadnienia: 
 

• Zapoznał się z informacją o stanie realizacji wydatków z PEFRON. 
• Pozytywnie rozpatrzył wniosek  Wielkopolskiego Zaplecza 

Rehabilitacyjno -Technicznego Spółdzielni Inwalidów „ Wielspin” w 
sprawie zmiany w zakupie rodzaju sprzętu rehabilitacyjnego 
będącego przedmiotem dofinansowania ze srodków PFRON. 

• Zapoznał się z informacją o możliwości utworzenia placówki 
opiekuńczo- wychowawczej. 

• Zapoznał się z pismem Wielkopolskiego Zrzeszenia LZS w sprawie  
współzawodnictwa sportowego. 

• Zapoznał się z informacją o sytuacji finansowej Bursy Szkolnej nr 1 
w Wągrowcu.  

• Zapoznał się z informacja o Ośrodku  Edukacji Leśnej w Wągrowcu. 
• Zapoznał się z wnioskiem Wójta Gminy Wągrowiec o ujęcie w 

budżecie na rok 2005 modernizacji i poszerzenia drogi powiatowej nr 
29-476 na odcinku Łekno –Rąbczyn. 

• Zapoznał się z informacją o stypendiach z funduszu unijnego dla 
uczniów i studentów. 

• Zapoznał się z zasadami opracowania i projektu WPI na  lata 2005-
2009. 
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• Zapoznał się z informacją o możliwości wszczęcia w Starostwie 
Powiatowym postępowania mającego na celu określenie zakresu 
formalno-finansowego realizowanych zadań. 

 
W omawianym okresie Zarząd Powiatu  podjął następujące  uchwały. 
 

• W sprawie  nieodpłatnego przekazania środków trwałych na rzecz 
Powiatowego Zarządu Dróg w Wągrowcu. 

• W sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia 
przetargu ustnego nieograniczonego na wydzierżawienie 
nieruchomości gruntowych położonych w Gołańczy przy ul. Walki 
Młodych. 

• W sprawie  upoważnienia Iwony Grzegorzewskiej - Dyrektora 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Antoniewie do 
reprezentowania Powiatu Wągrowieckiego przed sądami i 
komornikami w sprawach dotyczących bieżącej działalności 
kierowanej przez nią jednostki. 

• W sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
środków trwałych będących na wyposażeniu Warsztatów Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Wągrowcu. 

 
Zarząd Powiatu między 14 grudnia 2004r., a 20 grudnia  2004 r. odbył                 
1   posiedzenie, na którym  rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Zapoznał się z projektem nowego Regulaminu Organizacyjnego 
Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu. 

• Zaopiniował  projekty: 1.5 p.n.- Promocja aktywnej polityki 
społecznej poprzez wsparcie grup szczególnego ryzyka; 1.6 – 
Integracja i reintegracja zawodowa kobiet, schemat „A”. Wspieranie 
równości szans kobiet i mężczyzn na rynku pracy,  współfinansowane 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. 

• Pozytywnie  zaakceptował aneks do umowy w sprawie Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Wapnie. 

• Pozytywnie rozpatrzył wnioski Komendy Powiatowej Policji i 
Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Wągrowcu o  
dofinansowanie zakupu sprzętu i przeznaczył na ten cel  kwotę:- 
12.000 zł dla Policji i 10.000 zł dla Straży . 

• Opiniował materiały na sesję.  
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W omawianym okresie Zarząd podjął następujące uchwały: 
 

• W sprawie  upoważnienia Starosty i Wicestarosty do udzielania 
pełnomocnictw pracownikom Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 
1 w Wągrowcu , Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w 
Wągrowcu,    I Liceum Ogólnokształcącego w Wągrowcu, Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Gołańczy, Zespołu Szkół 
Powszechnych w Damasławku oraz Starostwa Powiatowego w 
Wągrowcu do potwierdzania za zgodność z oryginałem dokumentów 
związanych z obsługą programów stypendialnych ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego.  

 

Radny Jerzy Piesecki poprosił o bliższą informację dot. informacji o 
możliwości wszczęcia w Starostwie Powiatowym postępowania mającego 
na celu określenie zakresu formalno-finansowego realizowanych zadań. 

 
Starosta Józef Sulikowski  wyjaśnił , iż  Starostwo Powiatowe chce 
przystąpić do programu p.n. „ Przejrzysta Polska” w związku z tym należy  
obliczyć koszty wydawania decyzji , informacji itd., aby wykluczyć  
korupcję w urzędzie i chcąc  wziąć udział w tym programie  poszczególne 
wydziały Starostwa będą w okresie próbnym  przygotowywać materiały.  
Bardziej szczegółowe dane  przedstawię już po  przygotowaniu  przez 
Wydziały danych .  
Radny J. Piasecki pogratulował  takiego pomysłu. 

 
Radny Ryszard Cieśliński  poprosił o  bliższe wyjaśnienie podjętej przez 
Zarząd uchwały w sprawie  nieodpłatnego przekazania środków trwałych na 
rzecz Powiatowego Zarządu Dróg w Wągrowcu. 
Proszę powiedzieć jaka to była kwota  przeznaczona na te drogi oraz proszę 
powiedzieć  czym kierowano się  przy podziale środków na wnioski Policji i 
Straży? 
 
Starosta wyjaśnił, że przy podziale środków , kierowano się głównie 
sugestiami  Komisji, natomiast jeśli chodzi o  kwotę i przekazanie  środków 
trwałych na rzecz Powiatowego Zarządu Dróg to do kwoty  obecnej należy 
dodać to co mamy dzisiaj przedstawione i to jest  ogólna kwota .  
 

Ad.6 
 
Pani Danuta Królczyk   skarbnik powiatu   zreferowała   projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 Rady Powiatu 
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Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok.   
 
Sekretarz Komisji Finansów   Irena Wojewódzka - Kucz  przedstawiła 
opinię  Komisji. Komisja po przeanalizowaniu powyższego projektu 
uchwały, opiniuje  projekt  pozytywnie. 
 
Radny Lech Pluciński zgłosił zapytanie dot. zał. nr 2 do niniejszego projektu 
uchwały,  iż w zapisach  załącznika  jest ujęty remont dróg Głogowiniec -
Damasławek  i Skoki –Jabłkowo, podzielony na dwie części czyli na 2004 i 
2006,  droga Skoki –Antoniewo jest zapis również  do realizacji, natomiast 
nie ma zapisu na drogę Skoki-Nowiny – mam pytanie , kiedy ta droga 
będzie robiona , jest to chyba najgorszy odcinek. 
 
Wicestarosta Michał Piechocki wyjaśnił , że zapisy w WPI oraz w zmianach 
w budżecie budzą wiele kontrowersji. Łączna wartość zadań wynosi 30 mln. 
zł i gdybyśmy do budżetu dokładali zadania nie mając zabezpieczenia w 
budżecie, to budżet by nie wytrzymał. Dlatego dokonano podziału, żeby 
zwiększyć szanse na pozyskanie funduszy z zewnątrz np. Gm. Wapno- 
rewitalizacja  terenów, na które można pozyskać środki. Szukamy wszędzie 
środków zewnętrznych . Panel ekspertów może się  do wszystkiego 
doczepić.  
Jeśli chodzi o to, który odcinek ma być robiony, to droga musi spełniać 
odpowiednie parametry, odpowiednią szerokość jak też duże natężenie 
ruchu , które wzięliśmy pod uwagę po  badaniach kontrolnych. Stąd też 
braliśmy pod uwagę te wnioski, które przy ocenie będą  dostawały 
najwyższą ilość punktów. Cztery zadania na które będzie dokumentacja bo 
na siedem wniosków nie dostaniemy funduszy i nie ma co forsować. 
Radny Lech Pluciński, nie chce  z panem Starostą dyskutować i 
polemizować bo natężenie ruchu nie ma tu nic do rzeczy. Bo w tej chwili 
jeżdżą tam ludzie , którzy muszą jechać , a ci którzy by chcieli to nie jadą bo 
wiedzą w jakim stanie  jest ta droga. Takie są moje spostrzeżenia, ale to co 
powiedział Radny Wojciech Ćwik na poprzedniej sesji , że droga Skoki -
Antoniewo była trzy lata temu robiona i jej stan  chyba nie jest najgorszy. 
 
Starosta Józef Sulikowski  wyjaśnił, że droga Antoniewska jest ujęta do 
remontu na lata 2004-2006, ze względu na bezpieczeństwo, żeby były 
chodniki.  Jabłkowo też jest w tym programie.  Są petycje mieszkańców  i 
tylko ze względu na bezpieczeństwo została ona ujęta  do remontu. 
Oczywiście jest problem  wyboru natężenia ruchu , gdzie jest większy. 
 
Radny Jerzy Piesecki  zgłosił  , iż  siedem dróg nie jesteśmy w stanie zrobić.  
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Wicestarosta , będą uruchomione te inwestycje, na które  dostaną akceptacje 
funduszy unijnych. 
 
Starosta wyjaśnił, że jeżeli nie pozyskamy funduszy z zewnątrz nie ruszamy 
z żadną inwestycją. 
 
Radny Tadeusz Synoracki , chciałbym mówić precyzyjnie , że inwestycje są 
planowane z funduszy własnych na 2005 rok. 
 
Radna Mirosława Nowak, mówimy o budżecie na 2004 rok, nie mówimy  o 
inwestycjach nowych   na 2005. 
 
Radny Jerzy Piasecki, mówimy o inwestycjach , które zostały rozpoczęte w 
2004 roku i te będą realizowane.  
 
Radna Mirosława Nowak , powiedziała, że została upoważniona przez 
członków Komisji Finansów do wydania opinii na ten temat i  Komisja  
przyjęła , że więcej zadań  się nie zacznie bez stosownych umów  na 
pozyskanie  środków z zewnątrz. 
  
Przystąpiono do głosowania .  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 19 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie    
uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok  głosowało :   
18- za,  przeciwnych - 0,  wstrzymało się od głosu – 1. 
 
Uchwała NR XXVI /122 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
2 grudnia   2004 r. w sprawie  zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  uchwalenia 
budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok  stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Rady złożył  serdeczne podziękowania dla Urzędu 
Starostwa , Starosty oraz szczególne podziękowania  panu Sekretarzowi za 
uzupełnienie herbów gmin powiatu wągrowieckiego w witrażach okiennych 
sali sesyjnej. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach XXVI sesji Rady 
Powiatu do dnia 29 grudnia br. do godz. 16.00. 
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II część sesji została uroczyście otwarta poprzez uczestnictwo szanownego 
KS .Kanonika - Dziekana A. Rygielskiego, któremu  Radni Rady Powiatu 
Wągrowieckiego uroczyście przekazali dar  do powstającego w powiecie 
wągrowieckim Hospicjum  - KONCENTRATORA TLENU. Jest to dar od 
Radnych Rady Powiatu  z zebranych składek. 
Uroczyście dar ten  przekazał  na ręce Ks. A. Rygielskiego - Sekretarz Rady 
Powiatu -  radny Wojciech Ćwik. 
 
Ks. Kanonik Dziekan A.Rygielski  serdecznie podziękował  za otrzymany 
dar , życząc wszystkiego dobrego  oraz tego , abyśmy nigdy nie spotkali się 
w tymże hospicjum jako pacjenci. 
 
Po przerwie wznowiono obrady XXVI sesji .  
 
Przewodniczący otwierając obrady  wniósł zmianę do porządku obrad 
XXVI sesji i dodał  pkt. 6a w następującym brzmieniu:  
„Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 
zadania z zakresu administracji rządowej”. 
oraz  pkt. 6 b w następującym brzmieniu : 
„Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały  nr XVII/76/2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  
uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok”. 
Natomiast pozostałe pkt. porządku XXVI sesji Rady Powiatu pozostają bez 
zmian.  
W związku z tym wnoszę o przegłosowanie  zmienionego porządku obrad z 
proponowaną zmianą. 
 
Rada Powiatu w wyniku przegłosowania przyjęła porządek obrad z 
proponowaną zmianą.  
W drugiej części  posiedzenia XXVI sesji Rady uczestniczyło 18 radnych na 
ogólny stan 19 co stanowiło kworum przy , którym Rada mogła obradować i 
podejmować uchwały. /Nieobecny radny Marceli Marzyński/ 
 
Ad 6 a 
 
Pan Krzysztof Poszwa referent w Wydziale Spraw Obywatelskich i Zdrowia 
zreferował projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie   przyjęcia od 
Wojewody Wielkopolskiego zadania z zakresu administracji rządowej. 
 
Radny Tadeusz Synoracki poprosił , aby przybliżyć Radzie Powiatu sytuację 
finansową , czy powiat na tym straci. 
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Pan Krzysztof Poszwa wyjaśnił, że  jest to szereg przedsięwzięć, ale 
wszystkie operację z tym związane i wydatki pokrywane są z budżetu 
Wojewody. 
 
Nie było zapytań. 
 
Przystąpiono do głosowania .  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 
zadania z zakresu administracji rządowej głosowało :   16- za,  przeciwnych 
- 0,  wstrzymało się od głosu – 0. / nieobecni radni K.Migasiwcz, 
L.Pluciński i M.Marzyński/ 
 
Uchwała NR XXVI /123 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
29 grudnia   2004 r. w sprawie  przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 
zadania z zakresu administracji rządowej głosowało  stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokółu. 
 
Ad 6 b 
 
Pani Danuta Królczyk   skarbnik powiatu   zreferowała   projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok.   
 
Nie było zapytań 
Przystąpiono do głosowania .  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 
Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie    
uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok  głosowało :   
18- za,  przeciwnych - 0,  wstrzymało się od głosu – 0.                                          
/ nieobecny  M. Marzyński/ 
 
Uchwała NR XXVI /124 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
29 grudnia   2004 r. w sprawie  zmiany uchwały nr XVII / 77 / 2004 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie  uchwalenia 
budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2004 rok  stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokółu. 
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Ad 7 
 
Komisje Stałe   przedstawiły  sprawozdania  z działalności Komisji Stałych 
Rady Powiatu Wągrowieckiego za 2004 rok. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Finansów Obszarów Wiejskich i Strategii 
Rozwoju Powiatu Jerzy Springer przedstawił sprawozdanie z działalności 
Komisji za 2004 rok , które stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji Ryszard Cieśliński  
przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2004 rok , które stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lech 
Pluciński  przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2004 rok , 
które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji Kultury Sportu i Turystyki Teresa 
Walewska  przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2004 rok , 
które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 8 
 
Pan Jacek Brzostowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
sprawozdanie z działalności  Komisji za 2004 rok, które stanowi załącznik 
nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 9 
 
Irena  Woźniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Wągrowcu przedstawiła projekt uchwały  Rady Powiatu w sprawie 
określenia warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z opłat 
rodziców i opiekunów prawnych za pobyt dziecka lub pełnoletniego 
wychowanka w placówce opiekuńczo - wychowawczej.  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lech 
Pluciński poinformował ,że komisja powyższy projekt uchwały opiniuje 
pozytywnie. 
 
Nie było zapytań. 
 
Przystąpiono do głosowania .  
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Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania z opłat rodziców i opiekunów prawnych za pobyt 
dziecka lub pełnoletniego wychowanka w placówce opiekuńczo-
wychowawczej głosowało :   18- za,  przeciwnych - 0,  wstrzymało się od 
głosu – 0. / nieobecny  M.Marzyński/ 
 
Uchwała NR XXVI /125 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
29 grudnia   2004 r. w sprawie określenia warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania z opłat rodziców i opiekunów prawnych za pobyt 
dziecka lub pełnoletniego wychowanka w placówce opiekuńczo-
wychowawczej stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 10 
 
Pan Jacek Brzostowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
na 2005 rok. 
 
Nie było zapytań. 
Przystąpiono do głosowania .  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2005 rok głosowało :   18- za,  przeciwnych - 0,  wstrzymało 
się od głosu – 0. / nieobecny  M. Marzyński/ 
 
Uchwała NR XXVI /126 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
29 grudnia   2004 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2005 rok  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 11 
 
Pani Danuta Królczyk skarbnik powiatu przedstawiła  projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia  budżetu powiatu wągrowieckiego na 2005 rok. 
 
Następnie zabrał głos Starosta Wągrowiecki Józef Sulikowski 
przedstawiając obrazowo projekt budżetu na 2005 rok.  
Starosta powiedział mi. in., że budżet 2005 , jest budżetem trudnym, ale 
realnym do wykonania. Zarząd ma nadzieje  pozyskania   środków  
zewnętrznych z funduszy strukturalnych , ponadto podziękował pani 
skarbnik  za czuwanie nad całą inżynierią budżetową , podziękował również  
wszystkim księgowym za  szybko uzyskiwane informacje za dobrą 
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współpracę. Ponadto Starosta podziękował również przewodniczącej 
Komisji Finansów nad udzielaniem cennych wskazówek oraz doradztwo  
przy konstruowaniu budżetu na 2005 rok. 
Wysoka Rado ,  wnoszę o przyjęcie budżetu na 2005 rok, w 
przedstawionym projekcie   przez p. skarbnik i prze zemnie.  
 
Następnie zabrała głos Przewodnicząca Komisji Finansów  Pani Mirosława 
Nowak przedstawiając opinię Komisji do projektu budżetu na 2005 rok, 
która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu oraz  opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, która  jest opinią pozytywną o projekcie 
budżetu powiatu na 2005 rok. 
 
 Przewodniczący Rady otworzył debatę nad projektem budżetu 2005r. 
 
Radny Jerzy Piasecki zwrócił się z zapytaniem, czy Przewodnicząca 
Komisji Finansów  opiniują projekt budżetu powiatu  na 2005 rok 
pozytywnie, uwzględnia również wnioski Komisji dot. nie rozpoczęcia  
nowych zadań inwestycyjnych w 2005 roku jeżeli nie pozyskamy funduszy 
strukturalnych , chodzi o termomodernizacje i kiedy rozpoczniemy zadania 
w chwili uzyskania 15% funduszy strukturalnych czy 50% ? 
 
Radny Jerzy Springer , powiedział, że opinie  wszystkich komisji o 
projekcie budżetu były pozytywne, ale w tej sytuacji  , że 1 mln 500 tys 
przełożyliśmy na zaciągnięcie kredytu w 2005 roku, to mówimy już o innym 
budżecie i chcę powiedzieć , że  mamy bardzo dużo zagrożeń.                          
Strona 32 proj. budżetu – prognoza spłaty długu powiatu, poza tym jest 
dyskusja o Domu Pomocy Społecznej, tak , dużo jest zagrożeń proponuje , 
aby budżetu nie  uchwalać wejść w prowizorium budżetowe i od nowa 
zacząć dyskusję nad budżetem. 
 
Radny Ryszard Cieśliński zgłosił zapytanie dot. przekraczania wartości  
inwestycji, proszę mi to wyjaśnić bardziej szczegółowo. 
 
Mirosława Nowak  poinformowała , że jest wniosek Komisji i  Zarząd 
zadeklarował się go realizować. Chodzi o nie rozpoczęcie zadań bez 
pozyskania funduszy z zewnątrz oraz  nie przekraczania wartości inwestycji 
w trakcie realizacji  zadań. 
 
Starosta Józef Sulikowski zapewnił, że jeżeli nie pozyskamy funduszy z 
zewnątrz to nie rozpoczynamy inwestycji. 
Projekt budżetu jest ten sam , różni się tylko tą kwotą 1mln 500 tys. 
ponieważ zostało to przesunięte z 2004 roku . Przedłużamy czas inwestycji.  
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Jeśli chodzi o nie przekraczanie wartości zadań, to rzadko bywa tak ,że  
robiąc  np. remont trafi się idealnie w  koszty, zawsze  wystąpią jakieś 
dodatkowe  koszty , których nie da się przewidzieć do końca. 
 
Jeśli chodzi o Dom Pomocy społecznej w Srebrnej Górze, to po rozmowie z 
Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i wystosowanym  piśmie, które 
do nas nadeszło, w sprawie uregulowania własności Skarbu Państwa należy 
poczekać do chwili wyjaśnienia sprawy do końca. 
 
Na rozwiązanie problemu internatu Bursy Szkolnej , wszyscy Państwo 
wiedzą , że internat jest  na 200 osób. Był pomysł przeniesienia Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Wągrowcu .  
Sytuacja zmusza nas do tworzenia Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej 
dla 30 osób i dobrze byłoby  umiejscowić ją w Bursie , aby Bursa miała 
rację bytu ze względu na zmianę zapisu w ustawie o pomocy społecznej. 
 
Radny Ryszard Cieśliński zgłosił zapytanie , czy przeprowadzono 
kalkulacje utworzenia takiej placówki , czy nam się to opłaca? Ponadto 
istnieje problem internatu w Gołańczy. 
 
Radny Jerzy Piesecki przypomniał o zadanym wcześniej pytaniu dot. 
termomodernizacji - jaka kwota zwrotu  kredytu zadowoli Zarząd -  15% , 
20%  czy 40% ? 
 
Starosta udzielił wyjaśnień, że jeżeli uzyskamy  40 % zwrotu kredytu. 
 
Radny Jerzy Piasecki zwrócił się ponownie z zapytaniem , iż nie rozumie 
warunkowych inwestycji bo my dzisiaj mamy  w projekcie budżetu 
wykazaną wolną kwotę ok. 300.000 zł., to dla naszego budżetu  ogromne 
obciążenie i jeśli nie pozyskamy środków z zewnątrz,  to my w 2005 roku 
nie możemy zrobić prawie nic. 
Proszę  zapewnić , że  jeśli nie będzie  środków  zewnętrznych to nie 
uruchamiamy żadnej inwestycji, bo przecież uchwalając dzisiaj budżet 
dajemy furtkę , którą można wykorzystać. 
 
Zarząd złożył oświadczenie , że nie rozpoczniemy  inwestycji jeśli nie 
będzie środków zewnętrznych. 
 
Radny Lech Pluciński powiedział, że mówimy o pozyskaniu środków z 
zewnątrz, a od podpisania umowy do otrzymania środków jest bardzo  długi 
okres czasu i jest pytanie czy te 300.000 zł nam wystarczy na ewentualny 
poślizg.  
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Co do Domu Pomocy Społecznej, nie ma umowy o standaryzacji dot.  DPS 
w Srebrnej Górze , jest umowa do 31 grudnia 2004 roku i ani kroku dalej. 
 
Radny Tadeusz Synoracki zwrócił uwagę, iż nasze zobowiązania jeśli 
zaciągniemy kredyty będą w granicach dopuszczalności ponadto jest 
optymistyczna wersja tego, bo nasze zadłużenie sięgnie 28,3% , a ustawa 
budżetowa mówi , że zadłużenie  nie może przekroczyć 60% środków 
własnych, dlatego my  nie powinniśmy mieć obaw. 
Po drugie realizujemy to co przyjęliśmy w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym , po trzecie budżet ten , który mamy przed sobą jest 
najlepszy z możliwych. 
 
Radny Andrzej Słoma zauważył , że jeśli my realizujemy zadania zgodnie z 
WPI  i nie pozyskamy środków zewnątrz to  nie zaciągamy   kredytu  i 
możemy spokojnie realizować te zadania już rozpoczęte.  
 
Starosta wyjaśnił, że tak. 
 
Radna  Irena Wojewódzka - Kucz  zabrała głos w kwestii Domu Pomocy 
Społecznej w Srebrnej Górze mówiąc,  nie wiem czym żeśmy się łudzili 
ponieważ wiadomym było, że jeśli jest właściciel to tak czy tak należy   mu 
oddać jego własność. Chyba, że  rozmawiać na temat wydzierżawienia 
obiektu. Ponadto po co ładować w standaryzacje  jak  są to zadania 
wojewody. 
 
Wicestarosta Michał Piechocki - jeśli chcemy ubiegać się o środki z 
zewnątrz to  my zadania mamy w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym i one 
są załącznikiem do  projektu budżetu na 2005 rok. Mamy również wydatki 
na obsługę . Nie ma powodu , aby budżetu nie przyjmować. 
 
Przewodniczący Rady  Andrzej Bielecki powiedział m.in., że nie chcę tu 
niczego rekomendować, ale jest to budżet, który już dawno powinien taki 
być. Ponieważ  co Zarząd zrobi  bez pozwolenia Rady, ponadto  tylko z 
takim budżetem można nawiązać kontakt z  szansami pozyskania środków 
zewnętrznych. Nie możemy się zadłużać. Dzisiaj Staroście przyznaję rację, 
że weszło nowe rozporządzenie ograniczające  zadłużenie nie więcej jak 
29%. Inżynieria  finansowa graniczy z  ryzykiem. 
 
Radny Jerzy Springer -  nie cieszyłbym się z tego tak bardzo ponieważ 
jesteśmy ostrożni bo z Gołańczą nie wyszło i dlatego chcemy mieć zapis w 
projekcie  uchwały. Proszę to zaznaczyć. 

 



 16 

Wniosek Komisji Finansów Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju 
Powiatu brzmi, aby bez pozyskania funduszy zewnętrznych nie rozpoczynać 
zadań. 
 
Wicestarosta Michał Piechocki  mówi o  środkach na  pięć zadań 
związanych z termomodernizacją  i trzy zadania drogowe. 
 
Radny Tadeusz Synoracki - mamy w budżecie środki własne nie uzyskamy 
kredytu i Rada nam nie zatwierdzi  realizacji zadań  to jest jednoznaczne. 
 
Radny Jerzy Piasecki , ale transze można wykorzystać. 
 
Radny Tadeusz Synoracki – nie można ogłaszać przetargu bez zgody Rady. 
 
Przystąpiono do głosowania .  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia budżetu powiatu na 2005 rok 
głosowało :  15- za,  przeciwnych - 2,  wstrzymało się od głosu - 1. 
/ nieobecny M.Marzyński/ 
 
Uchwała NR XXVI / 127 / 2004 r. Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                             
29 grudnia  2004 r. w sprawie   przyjęcia budżetu Powiatu Wągrowieckiego 
na 2005 rok   stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 12 
 
Radny Jerzy Springer   zgłosił interpelacje dot.  sprzedaży mieszkań w 
Antoniewie.  
Interpelacja powyższa stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 13 
 
Radna Irena Wojewódzka -Kucz  powróciła jeszcze do zagadnienia DPS w 
Srebrnej Górze mówiąc, że tego problemu nie można rozwiązać ot tak, tam 
są ludzie i może by wspólnie z gminami powiatu wągrowieckiego i nie tylko 
próbować problem ten rozwiązać.  
 
Radny Jerzy Piasecki  złożył oświadczenie, iż z dniem 29 grudnia rezygnuje 
z prac w Komisji Edukacji Kultury Sportu i Turystyki zgłaszając 
jednocześnie akces do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji. 
Powyższe oświadczenie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
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Ad 14 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
Wągrowieckiego zamknął obrady XXVI  Sesji  Rady Powiatu 
Wągrowieckiego. 
 
 
            Protokolantka 
................................................. 
        / Mariola Substyk / 
 
 
 
        Sekretarz  Rady        
   Powiatu Wągrowieckiego                                                                                                                     
 
  ..... ................................... 
      / Wojciech Ćwik /                                       
                                                                          Przewodniczący 

Rady Powiatu Wągrowieckiego 
 

.......................................................... 
 / Andrzej Bielecki / 
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